
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 173 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carolina Magdelene Maier (ALT). 

 

Spørgsmål nr. 173:  

”Vil ministeren redegøre for, hvilken forskning der i øjeblikket finder sted i Danmark 

indenfor medicinsk cannabis, og vil ministeren i den forbindelse oplyse, hvad status 

er for det forsøg, der undersøger effekten af Sativex på nervesmerter og spasticitet 

hos rygmarvsskadede?” 

 

Svar: 

 

Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Lægemid-

delstyrelsen, som jeg kan henholde mig til. 

 

Lægemiddelstyrelsen har oplyst, at der ifølge Lægemiddelstyrelsens database over 

bl.a. kliniske forsøg i øjeblikket ingen forskning finder sted i Danmark med medicinsk 

cannabis. 

 

Styrelsen har oplyst, at det forsøg, der havde til formål at undersøge effekten af Sati-

vex® på nervesmerter og spasticitet hos rygmarvsskadede, er stoppet før tid, idet der 

ifølge forskeren ikke kunne rekruttereres patienter til deltagelse. Dette skyldes, at 

forsøgspersoner ikke har mulighed for at køre bil under påvirkning af Sativex®. 

 

Om baggrunden for kørsel under påvirkning af Sativex® kan jeg henvise til svaret på 

spørgsmål nr. 581 (Alm. del), som Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministe-

ren den 14. februar 2013. 
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